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PAOOR.0012.4.10.2023.MAM 
 

P R O T O K Ó Ł Nr 48/2023 
z posiedzenia Komisji Pomocy Społecznej, 

Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie 
odbytego 1 grudnia 2023 r. w s. 24 Urzędu Miejskiego w Śremie 

 
 
Przewodniczący Komisji – Zdzisław Żeleźny 23 listopada 2023 r. zwołał 

posiedzenie Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady 
Miejskiej w Śremie na 1 grudnia 2023 roku. O zwołaniu posiedzenia zostali 
powiadomieni drogą elektroniczną wszyscy członkowie Komisji oraz zaproszeni 
goście. (Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji stanowią załącznik nr 1 
do niniejszego protokołu). 

 
Porządek obrad 

1. Przyjęcie protokołu 47/2023 z posiedzenia Komisji. 
2. Raport z realizacji „Programu ochrony środowiska dla gminy Śrem na 

lata 2019-2022 z perspektywą na lata 2023 – 2026” w latach 2021-
2022. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 
a) w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2024 rok, 
b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Śrem na lata 2024 – 2035, 
c) zmieniającego uchwałę w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  
i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od opłat, jak również trybu ich pobierania,  

d) w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 
posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

e) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 
i w domu” na lata 2024-2028, 

f) w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu 
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osłonowego w zakresie udzielenia pomocy w formie posiłku 
dla dzieci i młodzieży w ramach wieloletniego rządowego programu 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

g) w sprawie zniesienia ochrony z trzech drzew wchodzących w skład 
pomnika przyrody „Aleja platanowa w Psarskiem”, 

h) w sprawie „Programu ochrony środowiska dla gminy Śrem na lata 
2023-2026 z perspektywą do roku 2030”. 

4. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2024 rok. 
5. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 

 
Posiedzeniu 1 grudnia 2023 roku przewodniczył Zdzisław Żeleźny – 

Przewodniczący Komisji, udział w nim wzięli członkowie Komisji 
oraz Wiceprzewodniczący Rady wg. listy obecności (lista obecności stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

Radny Krzysztof Lewandowski – nieobecny nieusprawiedliwiony. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Bednarowicz Katarzyna – Naczelnik PPS; 
2. Lewandowski Adam –Burmistrz Śremu; 
3. Lewandowski Krzysztof – Skarbnik Gminy Śrem; 
4. Świdurska Maria – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie (OPS). 

 
Przewodniczący Komisji po stwierdzeniu kworum pozwalającego 

na podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15:30 otworzył posiedzenie, 
powitał członków Komisji oraz zgromadzonych gości. 

Następnie Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został 
przekazany radnym drogą elektroniczną i zapytał o propozycje zmian. 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag/zmian do porządku posiedzenia. 
 
 
Ad. 1 Przyjęcie protokołu 47/2023 z posiedzenia Komisji. 
 

Przewodniczący Komisji przekazał, że do protokołu 47/2023 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag. Wobec powyższego stwierdził, 
iż protokół z posiedzenia Komisji został przyjęty. 
 
 
Ad. 2 Raport z realizacji „Programu ochrony środowiska dla gminy Śrem na lata 
2019-2022 z perspektywą na lata 2023 – 2026” w latach 2021-2022. (Raport 
stanowi załącznik do protokołu z sesji z dn. 12.12.2023r,). 
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Raport zreferowała Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz. 
Następnie Przewodniczący otworzył dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, czy program jest kontynuacją dotychczasowych 
działań oraz, czy wymagania dotyczące zadań np. komunikacyjnych, 
transportowych itp. zostały również uwzględnione w programie na następne 
lata? 
Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz odpowiedziała, że komunikacyjne 
i transportowe zadania zostały uwzględnione, jednak bardziej pod kątem 
pozyskania środków zewnętrznych. Część zadań jest kontynuowana 
i dot. inwestycji   takich jak np. budowa ścieżek rowerowych. 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, w jakim stopniu Raport jest pomocny 
w pozyskiwaniu środków zewnętrznych. 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że jest niezbędny. 
Dyskusję zakończono. 
 
 
Ad. 3 Zaopiniowanie projektu uchwały: 
 

a) w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2024 rok. 
Projekt uchwały zreferował Skarbnik, Krzysztof Lewandowski. 
Burmistrz Adam Lewandowski dodał, że nigdy na początku roku nie było 
zaplanowanych wydatków majątkowych na poziomie blisko 50 mln zł. Główne 
wydatki to: 

1. budowa dróg m.in.: ul. Żurawia, ul. Kantora i Tetmajera, 
ul. Brylantowa w Zbrudzewie, droga w Krzyżanowie w kierunku 
Manieczek, w Ostrowie, kontynuacja budowy ul. Słonecznej 
w Nochowie, odcinek przy świetlicy wiejskiej we Wyrzece; 

2. dokończenie budowy 2 sal sportowych przy SP4 oraz SP w Pyszącej; 
3. nowe rozwiązania technologiczne dot. segregacji opadów 

przy ul. Roweckiego, Okulickiego, Kopernika oraz Ogrodowej; 
4. podniesienie kapitału spółki TBS na projekty związane z budową 

nowego osiedla wodorowego. 
Dodał również, że po roku przerwy Gmina wraca do budowy oświetlenia 
ulicznego. Na koniec poinformował także, że została zaplanowana rezerwa 
na infrastrukturę oświatową, ponieważ w budynkach zawsze 
jest coś do remontu oraz na modernizację placów zabaw. 
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Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, czy przekształcenie OPS w CUS ma wpływ 
na planowane środki? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że założenie było takie, iż jest 
to przekształcenie merytoryczne i nie generuje dodatkowych kosztów. Dodał, 
że otrzymano 2,5 mln zł na procesy przygotowawcze typu dostosowanie 
siedziby. 
Radny Andrzej Mieloszyński zapytał, z jakich źródeł pochodzi kwota 2,5 mln zł 
na CUS? 
Skarbnik Krzysztof Lewandowski odpowiedział, że podział źródeł finansowania 
projektu jest następujący: 500 000,00 zł z budżetu państwa, 1 750 000,00 zł 
z Unii Europejskiej oraz 250 000,00 zł to wkład własny, który jest wkładem 
rzeczowym. 
Dyskusję zakończono. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 
Wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
 

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem 
na lata 2024 – 2035. 

Projekt uchwały zreferował Skarbnik, Krzysztof Lewandowski. 
Burmistrz Adam Lewandowski dodał, że Regionalna Izba Obrachunkowa 
pozytywnie zaopiniowała budżet, deficyt oraz WPF. 
 
Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 
Wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
 

c) zmieniającego uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  
i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Projekt uchwały zreferowała Kierownik OPS, Maria Świdurska. 
 
Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Tomasz Jakuszek, zapytał o kwotę za 1 godz. usług opiekuńczych, czy jest 
to stała kwota? 
Kierownik OPS Maria Świdurska opowiedziała, że jest to kwota, którą gmina 
ponosi za jedną godzinę usług opiekuńczych i jest to wynagrodzenie opiekunek. 
Kwota jest stała na cały rok 2024, chyba że nastąpią zmiany w przepisach prawa, 
które spowodują potrzebę zmiany tej kwoty. 
Dyskusję zakończono. 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 
Wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
 

d) w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 
posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
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e) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 
i w domu” na lata 2024-2028. 
 

f) w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu 
osłonowego w zakresie udzielenia pomocy w formie posiłku dla dzieci 
i młodzieży w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

 
Projekty uchwał z podpunktu: d), e) oraz f) zreferowała wspólnie Kierownik OPS 
Maria Świdurska.  
 
Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję nad omówionymi 
projektami uchwał. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, czy OPS robił kalkulacje co do zwiększenia 
lub zmniejszenia liczby osób uprawnionych do korzystania z programu? 
Kierownik OPS Maria Świdurska odpowiedziała, że kryterium dochodowe 
nie powoduje większego wzrostu niż 5% ludności dlatego, że dochody osób 
najuboższych zawsze oscylują w tych samych granicach. Generowany jest koszt 
wzrostu posiłku, ponieważ kwoty posiłków są różne. Koszt jednodaniowego 
posiłku ustalony w trakcie ustawy o zamówieniach publicznych to 19 zł. Koszty 
posiłków w placówkach oświatowych są znacząco niższe, nawet od 4,30 zł.  
Burmistrz Adam Lewandowski dodał, że 8-godzinny pobyt dziecka w przedszkolu 
gminnym z wyżywieniem to koszt ok. 200 zł. 
Kierownik OPS Maria Świdurska dodała, że w przedszkolu prywatnym koszt 
jednego posiłku to kwota 16 zł. 
Dyskusję zakończono. 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania projektu uchwały 
w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-
2028. 
Wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania projektu uchwały 
w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
Wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania projektu uchwały 
w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego 
w zakresie udzielenia pomocy w formie posiłku dla dzieci i młodzieży w ramach 
wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-
2028. 
Wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

 

g) w sprawie zniesienia ochrony z trzech drzew wchodzących w skład 
pomnika przyrody „Aleja platanowa w Psarskiem”, 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz. 
 
Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, czy planowana równolegle do alei platanowej 
droga będzie miała wpływ na drzewa z alei? 
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Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz odpowiedziała, że zasady są takie, 
że budowa nie może mieć wpływu negatywnego na drzewa. Pasy są na tyle 
szerokie, że będzie można swobodnie zabezpieczyć odpowiednią przestrzeń 
dla drzew. 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, czy w związku z wycinką drzew zaplanowano 
nowe nasadzenia, by uzupełnić braki w alei? 
Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz odpowiedziała, że podjęto rozmowy z PRK, 
by pouzupełniać tymi samymi gatunkami drzew te miejsca, w których zostaną 
one usunięte. 
Radny Tomasz Jakuszek dodał, że tak piękne drzewa warto nasadzać 
dla kolejnych pokoleń. 
Radna Barbara Ratajczak przedstawiła negatywy takich alei. Poinformowała, 
że połowa Alei Platanowej jest ciemna, nie ma tam także poboczna, a ruch jest 
ogromny. Budowa oświetlenia jest nierealna, ponieważ przez korzenie tych 
drzew nikt się nie przekopie. Solarne oświetlenie też nie wchodzi w grę, 
ponieważ słońce przez korony nie dochodzi. 
Radny Tomasz Jakuszek stwierdził, że w związku z wypowiedzią Radnej 
B. Ratajczak w „drugiej nitce” powinien być zaplanowany chodnik, by zwiększyć 
bezpieczeństwo pieszych w tamtym rejonie. 
Dyskusję zakończono. 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 
Wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
 

h) w sprawie „Programu ochrony środowiska dla gminy Śrem na lata 
2023-2026 z perspektywą do roku 2030”. 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz. 
 
Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 
Wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
 
Opinia Komisji w sprawie ww. projektów uchwał stanowi załącznik nr 
3do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad.4 Przyjęcie planu pracy Komisji na 2024 rok. 
 
Przewodniczący Komisji przedstawił projekt planu pracy Komisji na 2024 rok. 
(Projekt planu pracy stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu) 
Uwag do planu nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie Przyjęcia Planu Pracy Komisji na 2024 rok. 
Wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Komisja w głosowaniu 6 głosami „za” – jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji 
na 2024 rok.  
/Plan pracy Komisji na 2024 rok stanowi załącznik nr 5 do protokołu. / 
 
 
Ad. 5. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że kolejne posiedzenie Komisji odbędzie 
się w styczniu i przedstawi na nim sprawozdanie z działalności komisji w 2023 r. 

 
 Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Komisji – Zdzisław 

Żeleźny podziękował za udział w posiedzeniu Komisji, zamykając obrady o godz. 
16:06. 

 
Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, 

Ochrony Zdrowia i Środowiska 
/-/Zdzisław Żeleźny 
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Załączniki do protokołu: 
1. Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji. 
2. Lista obecności Radnych. 
3. Opinia Komisji dot. projektu uchwały.  

4. Projekt planu pracy Komisji na 2024 rok. 

5. Plan pracy Komisji na 2024 rok. 

 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor  


